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 למגדלים שלום,

 עונת ההשקיה בעיצומה.

 החום הכבד לא מרפה.

 

 חדשות טובות השוק בתנופה – נעשה בשוקמה .1

 שוק הכותנה )האקלה( בתנופה.

 העל A סנט ואינדקס 74-סנט ל 64-מחירי בורסת הכותנה זינקו בימים האחרונים מ

 סנט/ליברה. מחירים אלה עדיין מפגרים אחרי מחירי הכותנה בסין ובהודו. 85-לכ

שמתבררות כנמוכות לעומת  2015נראה כי הסיבה העקרית לעליה היא כמויות היצור בעונת 

 התחזיות, וממול עליה בביקוש לכותנה במיוחד בסין, הודו ופקיסטן.

ממשלת סין מוכרת בהצלחה רבה כותנה מהמלאי הממשלתי במחירים העולים מדי יום. המחיר 

סנט/ליברה. מכסות היבוא המגבילות כניסת כותנה לסין גורמות להפרדה בין השוק  98-כעת הוא כ

 הסיני לשאר השווקים בעולם. 

אי העולמי ימשיך תגדל הצריכה על היצור והמל -2016עונת  –התחזית היא כי גם בעונה הבאה 

 לקטון.

אנו עדים לחוסר בכותנה איכותית. עיקר המלאי של כותנה אמריקאית שנותר  בשוק הסיב הארוך

ה או כותנה באיכויות של כותנה מדביק הוא ,לשיווק עד תחילת הניפוט והשיווק של העונה הבאה

טן אינה איכותית נמוכות. הכותנה ארוכת הסיב שיוצרה בעונה שעברה בהודו, מצרים וטורקמניס

 ביותר.

 לאור זאת, אנו עדים בחודש האחרון לעליה במחיר, לראשונה לאחר שנתיים,ולביקושים ערים. 

עם זאת, בשלב זה, עלית המחיר הינה של סנטים בודדים בלבד. מחיר פימה ישראלית למועצה 

עד להגעת סנט/ליברה. אנו צופים ומקוים כי מגמה זו תימשך לפחות  136-סנט ל 132-עלה מ

היבול האמריקאי החדש לשוק. בשלב זה החלו האמריקאים למכור לעונה הבאה במחיר נמוך 

 מהמחיר לעונה זו.

אנו מקוים כי המשך עליה במחירי האקלה והחוסר בשוק בפימה אמריקאית איכותית ימשיכו 

 לדחוף את הביקוש לכותנה ישראלית ויעלו את מחירה בחודשים הקרובים.

 

 

 ב"מחלה"הטיפול  .2

בעונה שעברה נפגע באופן חריף שדה בגליל העליון מתופעה של התיבשות ומוות של צמחים. 

 תופעות דומות של פגיעה בצמחים בודדים ניצפו גם בשדות נוספים.

קרופמינה, ללימוד התופעה גויס ד"ר רוני כהן מ –החשד הראשוני היה כי מדובר במחלת קרקע 

 מנוה יער.

צמחים ושדות מהגליל העליון ועד נפגעים לתופעה זו בהיקף רחב הרבה יותר. בעונה זו אנו עדים 

 אין אזור בארץ אשר מתחמק מ"המחלה". .הנגב

בכוונתנו להרחיב את לימוד התופעה ולהקצות לכך את המשאבים הנדרשים, ובנוסף לפנות לסיוע 

 גם ממשרד החקלאות לתקציבי מדען.

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

הועלו שאלות והשערות רבו לגבי המחלה והגורמים להתפרצותה. האם היא מקרופמינה, האם 

עים או לזנים וכו'. כל אלה יבדקו, ההתפרצות קשורה למכת החום או אולי לכנימת עלה, הקשר לזר

 וכמובן הדרכים למניעת התפרצות המחלה.

 

 לכל המגדלים נשלח שאלון שנועד לסייע ללימוד התופעה.

 לאו אותו בהקדם והעבירו אותו לאריאלה או למיכל.אנא מ

 

ככלל, מחלות קרקע בכותנה אינן מכוסות בביטוח קנט. אנו פועלים לבדיקת האפשרות להשגת 

 כיסוי למחלה לפחות לגבי השנים הבאות.

 

 

 הזמת גרעיני כותנה לגרעינים .3

 .25.7.16המועד האחרון להזמנת גרעיני כותנה למגדלים המעונינים בכך הוא 

 

 

 

 

 

 

 

 

 בברכה,

  

 אורי גלעד                       

 מנכ"ל                                        
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